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Protokół nr XLIV 

z XLIV sesji Rady Gminy Wąwolnica 

z dnia 28 września 2023 r. 

 

XLIV Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Wąwolnica, ul. Lubelska 39. Obrady rozpoczęto o 

godz. 09:00, a zakończono o godz. 10.48 tego samego dnia. Obradom przewodniczyła Ewa 

Żybura- Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica. 

Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca przywitała zebranych na obradach oraz mieszkańców oglądających sesję, 

następnie poinformowała, że sesja jest nagrywana a nagranie zostanie umieszczone na 

stronie BIP oraz na stronie Gminy Wąwolnica.  

W oparciu o listę obecności oraz potwierdzone na tabletach kworum, przewodnicząca 

stwierdziła, że  na sali jest obecnych 11 z 14 radnych, co stanowi wymagane kworum do 

podejmowania uchwał. Sesja została zwołana prawidłowo. 

Obecni Radni: 

1. Adam Bieniek 

2. Aleksandra Bukała 

3. Maciej Grusiewicz 

4. Dariusz Guzek 

5. Dorota Kolibska 

6. Jadwiga Kołodyńska 

7. Paulina Marczak-Sagan 

8. Beata Pruchniak 

9. Bartłomiej Rukasz 

10. Tadeusz Szyszka 

11. Elżbieta Tomaszewska 

12. Marcin Turek 

13. Rafał Woś 

14. Ewa Żybura 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad, który z braku propozycji zmian 

poddała pod głosowanie. 

 

 

 

Proponowany porządek obrad XLIV sesji Rady Gminy Wąwolnica.  
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1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Wąwolnica lub jej jednostkom podległym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach na 

kadencję 2024 – 2027. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych  

10. Podjęcie uchwały. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji Gminy Wąwolnica 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie sesji.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

Przedstawiony porządek obrad XLIV sesji Rady Gminy Wąwolnica został przyjęty. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy 

Protokół Radni otrzymali. Przewodnicząca poinformowała, że do wczoraj nie wpłynęły do niej 

żadne uwagi. Radni obecnie też nie zgłosili uwag, wobec powyższego Przewodnicząca 

przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

Protokół z XLII sesji został przyjęty. 

Ad 4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodnicząca oddała głos Wójtowi, który przedstawił sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok. 

 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Gospodarki 

Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy 

Wąwolnica. Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje zaopiniowały 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały a 

następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3)Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIV/324/23 sprawie zmian w budżecie gminy 

Wąwolnica na 2023 rok. została podjęta 

 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Wąwolnica lub jej jednostkom podległym. 

 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez obie Komisje na wspólnym posiedzeniu. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad Komisji Dorota Kolibska przekazała, że - Obie komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą wobec braku chętnych do zabrania głosu, 

zamknęła, odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczególnych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Wąwolnica lub jej jednostkom podległym..  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XLIV/325/23 w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Wąwolnica lub jej 

jednostkom podległym została podjęta. 

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach na 

kadencję 2024 – 2027 

Projekt uchwały radni otrzymali. 

Przewodnicząca przypomniała, że Prezes Sądu Okręgowego w Lublinie zwrócił się do Rady 

Gminy Wąwolnica  z wnioskiem o wybranie jednego ławnika na kadencję 2024-2027 do Sądu 

Rejonowego w Puławach, w tym do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. Wpłynęła 

jedna kandydatura na ławnika. Powołany uchwałą Rady Gminy zespół do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników przeanalizował zgłoszenie i załączone dokumenty pod względem 

formalno-prawnym oraz przygotował stosowną opinię. 

Przewodniczący Zespołu odczytał opinię. 

 Przewodnicząca przypomniała, że wybór ławnika następuje zwykłą większością głosów w 

głosowaniu tajnym, przy obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. 

Przystąpiono do głosowania tajnego. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach na kadencję 

2024 – 2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XLIV/326/23 w sprawie wyboru ławnika do Sądu 

Rejonowego w Puławach na kadencję 2024 – 2027  o następującym brzmieniu 

/Przewodnicząca odczytała uchwałę/  została podjęta. 

Przewodnicząca pogratulowała Małgorzacie Wiślińskiej wyboru na ławnika. 

Przewodnicząca ogłosiła 10 min. przerwy. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. Kworum nie uległo zmianie. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

nieruchomości. 
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Projekt uchwały był omówiony  i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji,  Gospodarki 

Mieniem Komunalnym  oraz Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, podczas wspólnego  posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji przekazała, że  uchwała została 

zaopiniowana pozytywnie przez obie Komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję’ 

Radny D. Guzek: - co do tej nieruchomości, to właśnie stowarzyszenie w Łopatkach istnieje 

między innymi po to, by zapewnić funkcjonowanie budynku po dawnej szkole w Łopatkach.  

Jakby nie stowarzyszenie, to ten budynek popadłby w ruinę albo został sprzedany. I tak się 

dzieje już od 2012 roku. Stowarzyszenia nie jest stać na większy remont, a gmina nie poczuwa 

się, tłumaczą,  że obecnie Gmina nie jest właścicielem. Taką szansą na odremontowanie było 

utworzenie żłobka, ale radni byli przeciwni by Stowarzyszenie Polska Wieś mogło ten żłobek 

prowadzić. Takich obaw nie miały władze Józefowa nad Wisłą, gdzie powierzyli temu 

stowarzyszeniu funkcjonowanie żłobka. Podczas obrad Komisji Pan Wójt zapewniał, że w 

najbliższym czasie gmina odremontuje ten budynek w Łopatkach, by mógł powstać tam 

żłobek. I chciałbym się zapytać jak poważne były to zapewnienia i jak odległy jest to czas? 

Radny A. Bieniek zwrócił się do Radnego D. Guzka, żeby nie używał takiego sformułowania, 

że Radni byli przeciwni, bo wszyscy Radni byli za. Tylko w świetle pewnych faktów okazało 

się, że wiarygodność Stowarzyszenia Polska Wieś niestety w oczach Radnych spadła. Radny 

A. Bieniek prosił, żeby więcej razy nie używać tego sformułowania, nie wprowadzać w błąd. 

Bo to znowu wybrzmiało, że Radni byli przeciwni. Wszyscy byli za.  

Radny D. Guzek - Ja mówiłem i jeszcze raz powtórzę wszyscy radni byli przeciwni, między 

innymi i Pan, by Stowarzyszenie Polska Wieś prowadziło ten żłobek. 

 

Radna E. Tomaszewska, zwróciła się do Radnego D. Guzka- proszę pamiętać,  że ja na 

przykład  byłam -za. Proszę nie mówić, że wszyscy radni, bo cały czas mówiłam, że jestem- 

za i że to powinno być zaprotokołowane, że według mnie jest niskie ryzyko współpracy ze 

Stowarzyszeniem Polska Wieś i byłam za. Proszę nie mówić wszyscy, nie wrzucać wszystkich 

do jednego worka. 

 

Radny D. Guzek - Była Pani za, ale podczas głosowania Pani nie było. 

Dyskusja pomiędzy Radnymi odnośnie wypowiedzi Radnego Guzka odnośnie i stwierdzenia, 

że Radni byli przeciwni powstaniu żłobka. 

W  dyskusji podkreślano, że Radni nie byli przeciwko powstaniu żłobka, - Radni byli przeciwni, 

by Stowarzyszenie Polska Wieś prowadziło ten żłobek. 

Radna E. Tomaszewska podkreśliła,  że nie była przeciwna.  

Sekretarz w odniesieniu do pytania Radnego D. Guzka -pierwsze słyszy co Pan Radny mówi, 

że tutaj jakieś gwarancje były, odnośnie  tego, że będzie żłobek tworzony. To trzeba dobrze 

ponownie przeanalizować,. 

Będziemy rozważać  możliwość realizacji tylko, też ta nazwa żłobek to jest tutaj nadużywana, 

mówimy o takim punkcie  opieki nad dziećmi. Natomiast nie będzie to taki typowy żłobek, nie 

myślimy o takim typowym żłobku, tylko używamy  tak skrótowo tej nazwy. 

Myślę, że będziemy rozważać wspólnie i to może nie w najdłuższym czasie możliwość 

realizacji takiego żłobka na terenie Gminy Wąwolnica. Wspólnie może się zastanowimy nad 

najbardziej dogodną lokalizacją. Natomiast no tutaj była  rozmowa ze stowarzyszeniem, z 



7 
 

prezesami stowarzyszenia. Państwo sami też się zorientowaliście, jest to jakby bardzo 

ryzykowne podejmować decyzję o zawarciu umowy  na dzierżawę części tego budynku, bo 

nie całego przecież pod, z taką funkcją dla najmłodszych dzieci, ponieważ tutaj zaszły różne 

względy i różne takie rzeczy, które postawiły jakby w wątpliwość, wiarygodność tego 

stowarzyszenia jako partnera do zawarcia wieloletniej umowy, która miałaby zapewnić jakieś  

inwestycje na mieniu gminy. Sami Państwo tutaj rozmawialiście, dyskutowaliście i podjęliście 

słuszne spostrzeżenia i słuszną decyzję, byłaby to daleka  nieostrożność, gdybyśmy zawarli 

tutaj umowę  z tym stowarzyszeniem. Natomiast tak jak powiedziałem i myślę, że tutaj też i 

Pan Wójt potwierdzi, bo rozmawialiśmy o tym, dlatego ja tutaj sobie pozwalam o tym 

powiedzieć. Będziemy rozważać możliwość realizacji takiego punktu dla opieki nad tymi 

najmłodszymi dziećmi na terenie gminy, a co do lokalizacji, no to będziemy pewnie jeszcze 

ten temat dyskutować wspólnie z Państwem Radnymi. 

Radna E. Tomaszewska - jeszcze raz potwierdziła to,  co mówiła wcześniej,  że uważała, że 

ryzyko dla gminy nie jest aż tak wielkie  i można było zaryzykować, więc takie było jej 

stanowisko. Tym niemniej, Radna mówi o  swoim stanowisku. Zadała  też pytanie Radnemu 

D. Guzkowi czy ma kontakt ze stowarzyszeniem, ponieważ prezes stowarzyszenia  czy 

wiceprezes stwierdzili,  że ten żłobek mógłby powstać na terenie gminy, również w jakimś 

budynku prywatnym i że szukają takiej lokalizacji. Radna im powiedziała, że spróbuje im taką 

lokalizację znaleźć. No i prawie, że znalazła ale dzwoniła dwukrotnie  do pana wiceprezesa i 

odbyło się to bez echa. Radna nie widzi zainteresowania  ze strony Polskiej Wsi, tak że 

stwierdziła w tym momencie,  że jej zaufanie też zostało trochę nadwyrężone, ponieważ 

uważała, że ten żłobek jest potrzebny, chciała w jakiś sposób pomóc temu stowarzyszeniu, 

odezwała się, oni się nie odezwali. Chciała tą sprawę wyjaśnić. Nie wie czy Radny ma kontakt. 

Ona jednak uważa, że się pomyliła.  

Radny D. Guzek-- Ostatnio z nimi nie rozmawiałem, ale wcześniej to, co było ustalone, to oni 

są dalej, lokalizacja została jakby w Łopatkach zaakceptowana przez nich i stwierdzili, że to 

jest najlepsze miejsce w gminie i oni byli zainteresowani tą dzierżawą jakby i tym żłobkiem w 

Łopatkach.- Ale mówili, że są zainteresowani  również  innym miejscem, że chcą gdziekolwiek 

zrobić ten żłobek.  

Radny M. Grusiewicz zadał pytanie - jeśli chodzi o wiarygodność tego stowarzyszenia. Tam 

był problem z tymi fakturami i oni mieli wysłać skorygowaną fakturę- czy takie coś nastąpiło, 

czy sprawa została wyjaśniona? 

Pani Skarbnik, stwierdziła, że nie została wyjaśniona do tej pory ale to nie jest miejsce ani czas 

do dyskusji o fakturach. 

Po wyczerpaniu tematu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który 

następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

nieruchomości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



8 
 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3)Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała z XLIV/327/23 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy użyczenia nieruchomości została podjęta 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisje Stałe Rady Gminy Wąwolnicy na 

wspólnym posiedzeniu. – Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad Komisji stwierdziła, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez obie Komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec braku głosów zamknęła dyskusję, odczytała 

projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  

 

Wyniki głosowaniZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan, 

Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XLIV/328/23 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii 

dróg gminnych została podjęta. 

Radny A. Bieniek podziękował Radnym, którzy zagłosowali za nadaniem tego numeru. To taka 

w zasadzie  formalność administracyjna, ale pozwalająca nam na wykonywanie czynności już 

w tej chwili, bez żadnych jakichś tam podważeń, jakichkolwiek ruchów. Na Komisji  była 

burzliwa dyskusja, byli mieszkańcy. .Padły pewne propozycje działań. Propozycja, która 

wybrzmiała ze strony tutaj urzędu, została zaakceptowana przez mieszkańców jednej i drugiej 

miejscowości i wspierają ze swojego budżetu sołeckiego wstępne utwardzenie tej drogi  

Celejów w wysokości 8 tys.  Karmanowice w wysokości 5 tys. Natomiast tutaj reszta całego 

działania, finansowana będzie z budżetu gminy w wysokości jakiejś tam koniecznej. 

 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji Gminy Wąwolnica. 
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Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez obie Komisje Stałe Rady Gminy. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Przewodnicząca wspólnych obrad potwierdziła, że - obie Komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą następnie wobec braku chętnych do zabrania głosu 

zamknęła. Następnie odczytała projekt i poddała go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

Gminy Wąwolnica. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-

Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał 

Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XLIV/329/23 w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Wąwolnica została podjęta. 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030. 

Projekt uchwały był omówiony zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Gospodarki 

mieniem Komunalnym oraz Komisje Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad Komisji stwierdziła, że opinia obu komisji jest pozytywna. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Nie było chętnych do zabrania głosu. Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały a następnie poddała go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne 

ZA (11)Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-

Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Rafał 

Woś, Ewa Żybura 
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NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Jadwiga Kołodyńska, Marcin Turek 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XLIV/330/23 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030 została 

podjęta. 

 

 

Ad. 12. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna interpelacja 

ani żadne zapytanie na piśmie. Zapytała czy ktoś z radnych chce złożyć teraz taką interpelację 

albo zapytanie na piśmie?  

Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 

 

Ad. 13. Wolne wnioski i informacje. 

Radna B. Pruchniak zadała pytanie o  chodnik, o koncepcję i o najbliższe plany Pana Wójta w 

tym zakresie. 

 

Wójt przyznał, że plan był taki, żeby stworzyć koncepcję, na podstawie której powstanie w 

kolejnym kroku projekt chodnika. Wystąpiliśmy do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wydanie 

warunków na jakich ma powstać ten chodnik i otrzymaliśmy odpowiedź,  która pokazuje,  że 

musimy przede wszystkim wziąć pod uwagę wszelkie prawidła przy projektowaniu tego 

zadania, łącznie z zaprojektowaniem tuneli technologicznych. W dniu wczorajszym był u nas 

pan inżynier, który zajmuje się tego rodzaju projektowaniem i w rozmowie, bo tematykę zna i 

wie o jaki obszar chodzi, jakie zadanie, jaka długość. 

Koszt takiej koncepcji już na starcie byłby bardzo duży. Byłoby to na pewno grubo powyżej 

100 tys. zł. 

Dokumentacja techniczna na poziomie kilkuset tys. zł. Mówiąc krótko, zakładaliśmy, że będzie 

to kosztowało nie więcej niż 50. Jest to zdecydowanie droższe i bardziej takie skomplikowane 

zadanie. W związku z tym, na tą chwilę nie jesteśmy finansowo w stanie wykonać tego 

zadania. Wójt uważa, że absolutnie nie będziemy odstępować od tego, żeby tego nie wykonać, 

tym bardziej że już jedna flanka gminy została wyposażona w chodnik. Tutaj jakby życzenie 

Zarządu Dróg Wojewódzkich  jest takie, żeby tutaj dodatkowo jeszcze była ścieżka rowerowa, 

co też jakby podnosi wymagania i powiedzmy sobie złożoność tego zadania. Jeżeli tylko pojawi 

się szansa na to, żeby pozyskać jakieś duże środki, tak jak to się odbyło przy chodniku między 

Wąwolnicą a Nałęczowem, to zadanie podejmiemy. Natomiast musimy mieć pewność, że takie 

środki będą do pozyskania. Cały czas musimy pamiętać, że jest to droga wojewódzka, no i 

musimy, jakby, brać formalnie pod uwagę to wszystko, co drogi wojewódzkie od nas tutaj 

wymagają. Nie możemy stosować jakichś półśrodków, co zresztą zostało w tych warunkach 

wyszczególnione. Tam jest kilkanaście punktów, które trzeba spełnić i to, co pan inżynier 

podkreślił, no są to są to kwestie kosztowne. Na tą chwilę za te środki po prostu tego nie 

jesteśmy w stanie wykonać. Natomiast jeżeli tylko pojawią się jakieś środki centralne albo 

środki zewnętrzne, bo cały czas liczymy na to, przygotowujemy się do tego. 

Przed chwilą głosowany Gminny Program Rewitalizacji obszaru Zdegradowanego - to 

wszystko są przygotowania do tego, żebyśmy sięgnęli o środki zewnętrzne, również unijne, 

tutaj też liczymy na to, że to zadanie, też o znaczeniu strategicznym będzie można zrealizować 

właśnie przy użyciu chociażby takich środków. To zadanie, które zostało zrealizowane, koszt 
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6,5 miliona zł. Trzeba mieć świadomość tego, że to jest bardzo duży koszt i już na poziomie 

projektowania te koszty są większe niż zakładaliśmy, bo tak jak wcześniej gdzieś tutaj 

planowaliśmy takie tzw. powiedzmy sobie, taką uproszczoną koncepcję. Natomiast nie 

funkcjonuje coś takiego w Zarządzie Dróg Wojewódzkich,  jak uproszczona koncepcja, trzeba 

to  zrobić po prostu zgodnie z prawidłami projektowymi i stąd też taka jest sytuacja. 

 

Radna B. Pruchniak podziękowała, że temat będzie jednak podejmowany, bowiem wśród 

mieszkańców Celejowa panuje obawa, że jak powstanie obwodnica, to ruch pojazdów, który 

w tym roku jest już duży znacznie większy, tym samym będzie bardziej niebezpiecznie.  

Radna E. Tomaszewska, zwróciła się z pytaniem do Pana Sekretarza, bo właśnie na zebraniu 

sołeckim Pan Sekretarz  mówił o tych wymogach, że ma być chodnik i ścieżka rowerowa, że 

takie są wymogi ze strony województwa. Zapytała, czy nie można po prostu tego przeskoczyć 

gdzieś, w jakiś sposób, no bo albo ścieżka rowerowa, co nas też by urządzało, albo chodnik, 

bo rzeczywiście chodnika razem ze ścieżką rowerową nie da się zrobić w Celejowie, 

przynajmniej w przeciągu 10 czy 20 lat nawet, ponieważ tak, jak Pan Sekretarz mówi, wiąże 

się to z wykupem nieruchomości, niszczeniem ogrodzeń, które ludzie mają blisko pasa 

drogowego. Trzeba mieć tą świadomość, że chociażby ta sprawa, uregulowanie tych, chyba 

prawa własności to jest proces bardzo długi,  bo jak wiemy, chociażby budowa wodociągu czy 

gazociągów w Celejowie przebiegała opornie, bo nie wszyscy  właściciele chcieli się zgodzić. 

I tu nie sądzę, żeby właściciele się zgodzili na rujnowanie ich, w sumie posesji, ogrodzeń itd. 

Ścieżka rowerowa i chodnik, po prostu ja to czarno widzę i widzę, że to nigdy nie powstanie w 

takim wymiarze. Dlatego czy nie można jednak uprzeć się przy jednym? W Nałęczowie, tutaj 

za Nałęczowem  mamy ten odcinek zrobiony i Wierzchoniowie, jest chodnik, a nie i to, i to, 

tego się chyba nie da zrobić nigdy. 

Sekretarz: powstał pomysł jakiś czas temu, żeby ten chodnik spróbować właśnie od tamtej 

strony gminy, również przy  800 przy drodze 830 wojewódzkiej. Odbyły się spotkania. Najpierw 

ja z projektantem wstępnie, tak, z drogowcem, fachowcem analizowałem, później zaprosiliśmy 

panów z Zarządu Dróg Wojewódzkich, którzy przyjechali wspólnie, analizowaliśmy temat,  

jakby ten chodnik tutaj mógł zostać zrealizowany, po czym wystąpiliśmy na piśmie do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, bo tak to się robi, o wydanie warunków technicznych wykonania realizacji 

tego typu inwestycji. W tym momencie dysponujemy,  no bo to świeży taki temat, jakąś taką 

informacją, myślę, że to wstępną, bo jeszcze oficjalnego  pisma nie mamy od dyrekcji, 

natomiast wiemy,  że jest jakby, warunki techniczne, które będą nam wydane, obejmują 

chodnik, łącznie ze ścieżką rowerową, więc biorąc pod uwagę możliwość szerokość pasa tej 

drogi wojewódzkiej, co było analizowane już przy analizie wykonania samego chodnika, to na 

pewno będzie trzeba wejść w tereny prywatne. Takie rzeczy przy drogach publicznych się 

dzieją. Pewnie będzie to  wymagało obligatoryjnie tej koncepcji, którędy, tak, żeby jak najmniej 

ingerować w tereny prywatne. Bo wiadomo, że wiąże się to z odszkodowaniami, z wykupem 

gruntów w ogóle, z przygotowaniem całej dokumentacji geodezyjno-prawnej, której  koszt 

przygotowania jest bardzo duży. Więc tutaj oprócz tego oczywiście wszystko, trzeba 

uwzględnić w takiej koncepcji, wszystkie warunki dotyczące przebudowy, być może mediów, 

które tam gdzieś w tym pasie się znajdą, również zmieni się sposób odwodnienia drogi, 

nawierzchni. To też musi być przeanalizowane wszelkie kolizje, przejścia, skrzyżowania, 

wjazdy na posesje. No więc to jest bardziej  taka wymagająca inwestycja. Samo opracowanie 

koncepcji. Koszt będzie znacznie wyższy niż to, co planowaliśmy na poziomie tam 

kilkudziesięciu tys. powiedzmy to miało objąć sam chodnik. Natomiast teraz, musi być to 

bardziej pogłębiona analiza. Jak dostaniemy oficjalną  odpowiedź, czy może tutaj na dniach to 

wpłynie, to wtedy pewnie trzeba będzie podjąć jakieś rozmowy, uzgodnienia,  bo nasza gmina 
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w tej chwili Państwo sobie zdajecie sprawę, nie jest w stanie stworzyć koncepcji i dokumentacji 

i tej dokumentacji geodezyjno-prawnej i wykupić grunty, bo tak by z tego wynikało. To jest 

zakres, który znacznie przekracza nasze możliwości. Po prostu jest to niemożliwe. Dlatego na 

razie wstrzymaliśmy się z opracowaniem tej koncepcji. Na razie te środki,  które Państwo z 

Funduszu  przeznaczyliście, wykorzystamy w inny, potrzebny tutaj sposób. Natomiast my 

będziemy tutaj na pewno  z Panem Wójtem rozmawiać na poziomie Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, zarządu, być może zarządu województwa,  jak do tego tematu podejść, bo nie 

jesteśmy na tyle silnym finansowo samorządem, żeby przygotować  tą dokumentację, bo 

później realizacja inwestycji to już na to, to być może udałoby się pozyskać jakieś fundusze, 

tak jak tutaj w przypadku tego odcinka między Wąwolnicą a Nałęczowem. Natomiast musi być 

ta dokumentacja. Trzeba powiedzieć, że pomysł realizacji ze ścieżką rowerową,  no pewnie 

nie jest złym pomysłem, bo jednak widzimy w ogóle w województwie, w kraju, że coraz więcej 

tych ścieżek rowerowych powstaje. One są potrzebne.Natomiast, na pewno trzeba to bardzo 

mocno przeanalizować i będziemy prowadzić rozmowy, na szczeblu wojewódzkim, bo 

samorząd województwa jest właścicielem tej drogi. 

 

Radny B. Rukasz przedstawił propozycję, żeby zastosować taki sam chodnik i plus ścieżkę 

rowerową jak w Nałęczowie przy wyjeździe do Lublina. Tam jest z asfaltu i jest jakby 

połączone, tak więc nie ma kostki brukowej. Tak więc i rowerzyści, nawet ci kolarze mogą 

sobie spokojnie jeździć. No i oczywiście piesi też również by przechodzili, to by uniknęło 

ewentualnych wykupów. No i na pewno byłby szerszy chodnik  i zadowalał by wszystkie strony. 

Radna Tomaszewska: chodzi mi o to, że jeżeli będziemy szli w kierunku tej ścieżki i chodnika, 

to my tam nigdy tego nie zrobimy. To tak realnie rzecz biorąc to, co Pan Sekretarz powiedział, 

to tego nie zrobimy nigdy, a z kolei jedna sprawa. Ja wiem, że nie, to co Pan Sekretarz 

powiedział, jakich wymaga to środków  i zabiegów, tak delikatnie to określę. Natomiast, jedna 

sprawa jest taka,  że też jeżdżę trochę po Polsce i tak przejeżdżając przez różne miejscowości, 

mówię o miejscowościach,  to nie bardzo widzę, żeby w miejscowościach były jednocześnie 

ścieżki rowerowe i chodniki. Ja wiem, że Pan Sekretarz więcej wie na ten temat, to się z tym 

zgadzam od razu. No ale z moich skromnych doświadczeń - to jest albo raczej chodnik albo 

ścieżka. Raczej przez miejscowości przebiegają chodniki, raczej. Więc chodzi mi o to ,czy nie 

można jednak podjąć dyskusji właśnie w tym kierunku, o którym mówił radny, żeby się na jedną 

rzecz zdecydować, bo jeżeli będziemy szli  w kierunku tej ścieżki   i chodnika jednocześnie, to 

wiadomo  95%, że za naszego życia się tego nie doczekamy. 

Sekretarz zaproponował, żeby zaczekać na oficjalne stanowisko, mamy takie wstępne, można 

powiedzieć te warunki. Jeszcze oficjalnie to do nas nie dotarło, natomiast idzie to w kierunku, 

tej ścieżki rowerowej, ale muszę powiedzieć Pani Radnej, że przez miejscowości przebiegają 

ścieżki rowerowe, przez tereny zabudowane, przez drogi. Przy drogach takich dojazdowych, 

osiedlowych, ale i przy głównych drogach, i w miejscowościach, i w sołectwach tak jest i w 

miastach mniejszych, większych. Coraz więcej tych ścieżek się pojawia. Dlatego chwilę się 

wstrzymaliśmy z tą koncepcją i będziemy rozważać jak tutaj właśnie przez Celejów, jakie są 

możliwości, żeby zrealizować i chodnik i ewentualnie tę ścieżkę rowerową. Sekretarz prosił o 

cierpliwość. Nawiązał  do chodnika w Łąkach, który pomimo, iż początkowo wydawał się 

niemożliwy do realizacji i bardzo kosztowny, finalnie został zrealizowany.  Dzisiaj mamy 

chodnik i mieszkańcy są zadowoleni i wcale to tak długo nie trwało. Myśli, że tutaj, jeśli 

będziemy konsekwentni, oczywiście przy współpracy z samorządem województwa, no bo to 

tutaj koszty są duże, uda się to zrealizować. Tak, że na razie  tak sytuacja wygląda. Dlatego 

chwilę się wstrzymujemy  z koncepcją, żeby nie wyrzucić pieniędzy. Zrobimy koncepcję na 

chodnik,  musimy zgodnie z warunkami technicznymi., których jeszcze oficjalnie nie mamy. 
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Przewodnicząca dodała, że cała korespondencja, która wpływała do Rady została na bieżąco 

przekazana na tablety. Część wniosków już została rozpatrzona przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji tak że jesteśmy na bieżąco. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Ad. 14. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca o godz. 10.48. zamknęła  XLIV sesję 

Rady Gminy Wąwolnica.  

Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do protokołu.  

Nagranie udostępniono pod adresem: https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/41295/xliv-sesja-

rady-28092023.htm 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   

 

…………………………………….. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura 

…………………………………….. 

 

 


